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SLOVO STAROSTY

Milí Běchovičáci,

skonč i l  nám p ro -

ba rvený  a  zčás t i             

i prosluněný měsíc 

říjen. Mnozí z nás 

zazimovali své za-

hrady a podvědomě se 

tak  ně jak  vš ichn i  

připravujeme na opravdový konec sezóny s nastupujícími 

mrazivými rány.  Nikdy jsem ten pravý podzim, 

symbolizující u mě listopad, neměl moc rád. Vítr, déšť 

zima, sychravo, to není nic pro mě. Snažil jsem se proto 

hledat úniky před nepřízní počasí, nebo si podzimní nečas 

alespoň něčím zpříjemnit ... 

… a letos se nám podobné zpříjemnění s manželkou 

vcelku povedlo. Období plískanic nám vylepšilo narození 

dcery Lucie. Podzim je u nás odteď jejím obdobím a říjen 

jejím měsícem. Lucinka se má k světu a s maminkou jsou 

obě v pořádku. 

Když jsem se pak koukal do běchovických statistik, zjistil 

jsem, že podobnou nadílku absolvovala - nebo v nejbližší 

době očekává - řada našich rodinek. Přeji všem hodně 

štěstí a zdraví, a aby vám potomci z podzimu 2016 dělali 

jen samou radost.

Kdybyste pak nevěděli, kam vyrazit s těmi, co se narodili 

již před delším časem, nabízím několik příležitostí:

17. listopadu se můžete společně vydat na velmi oblíbený 

lampionový průvod do lesoparku Vinice.  Jako každý rok 

tu budeme pouštět lampionky štěstí, a proto si 

nezapomeňte vzít s sebou dostatek přání a fixů, kterou je 

na lampionek napíšete.

Na první adventní neděli 27. listopadu pak společně 

rozsvítíme vánoční strom u základní školy. Připraveni 

budou - kromě dobrého pití -  i muzikanti, kteří nás 

doprovodí při zpívání koled.

Letošní listopad pro mne bude jiný, v tom kladném slova 

smyslu. Přeji vám, aby i váš listopad byl pohodovější než 

ty předešlé. Na některé z připravených běchovických akcí 

se pak s vámi těším na viděnou.

Ondřej Martan

Váš starosta

Na svém 58. jednání dne 20.9. 2016 mimo jiné 
projednala:

źnávrh na schválení účetních operací, převodu zůstatku na 
běžném účtu a  schválení hospodářského výsledku 
CSSB k 30.6.2016 příspěvkové organizace Centra 
sociálních služeb Běchovice 

źnávrh udělení souhlasu s rozšířením kapacity školní 
jídelny ZŠ

źnávrh na schválení vyřazení a likvidaci majetku 
příspěvkové organizace Základní škola Praha – 
Běchovice 

źnávrh na schválení likvidace vyřazeného majetku 
příspěvkové organizace Mateřská škola Čtyřlístek

źnávrh na schválení finančního příspěvku příspěvkové 
organizaci Mateřská škola Čtyřlístek Praha - Běchovice

źnávrh rozpočtového opatření č. 28/16
źnávrh na uzavření smlouvy o nájmu části pozemku parc. 

č. 417/1, v k.ú. Běchovice, s Antonínem Chaloupkou         
o velikosti pronajímané plochy 256 m2

źnávrh na výzvu před výpovědí z bytu č. 1 v č.p. 1 v ulici 
Českobrodská, k.ú. Běchovice

źnávrh na souhlas s vyhlášením veřejné zakázky malého 
rozsahu: „Výměna oken a vstupních dveří budov č.p. 564 
a 557 (Sociální služby Běchovice, z.ú.)“

źnávrh na úpravu a zatravnění plochy mezi domy a Parkem 
běžců v MČ Praha - Běchovice

źnávrh na souhlas s dělením pozemku parc.č. 1290/1 v k.ú. 
Běchovice, ve vlastnictví společnosti AGROTRADE, a.s.

źnávrh na souhlas s výjimkou z místní úpravy provozu na 
pozemních komunikacích

źnávrh na souhlas s prodloužením povolení vyhrazeného 
parkoviště u domu Českobrodská č. p. 247 

źnávrh na uzavření smlouvy na výrobu pořadu a poskytnutí 
licence se společností PRAHA TV s.r.o. 

źnávrh na souhlas s vyhlášením veřejné zakázky malého 
rozsahu: „Opravy místních komunikací na území MČ 
Praha - Běchovice“

źnávrh na souhlas s vyhlášením veřejné zakázky malého 
rozsahu: „Obnova konstrukčních vrstev komunikací na 
území MČ Praha - Běchovice“

źnávrh na souhlas s vyhlášením veřejné zakázky malého 
rozsahu: „Údržba a revitalizace zeleně v MČ Praha - 
Běchovice“

źnávrh na souhlas s vyhlášením veřejné zakázky malého 
rozsahu: „Údržba a revitalizace zeleně v MČ Praha – 
Běchovice, prořez a kácení

źnávrh na souhlas s vyhlášením veřejné zakázky malého 
rozsahu: „PD úprav okolí rybníka“

źuzavření dodatku ke smlouvě o nájmu bytové jednotky     
č. 252/4 - změnu termínu platby nájemného za byt             
a žádosti o opravy v bytě 

źžádost o dotaci Sdružení závodů Běchovice
źžádost o dotaci TJ SOKOL Běchovice
źsouhlas s prodejem odděleného pozemku parc.               

č. 1327/237 v k.ú. Běchovice
źsouhlas s prodejem pozemku parc.č. 523 v k.ú. Běchovice 

revokaci usnesení RMČ číslo 17/038/16 ze dne 9.3.2016
źsouhlas s úpravami dopravního značení v MČ Praha - 

Běchovice
źuzavření smlouvy o dílo na zajištění prací spojených         

s údržbou majetku, veřejné zeleně a veřejných prostor ve 
správě městské části 

źnákup a potisk triček pro běh Běchovice - Praha
źpoděkování za záchranu lidského života a předání 

věcného daru
Pokračování na str. 04

RADA MČ PRAHA - BĚCHOVICE
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Pokračování ze str. 03

źvýši školného mateřské školy pro školní rok 2016/2017
źsouhlas s objednáním projektové dokumentace na změnu 

výsadby stromů
źsouhlas s objednáním projektové dokumentace na 

osvětlení budovy úřadu městské části

źnávrh rozpočtového opatření č. 33/16 
źnávrh na uzavření smlouvy o nájmu nebytového prostoru  

v č.p. 479 v k.ú. Běchovice se společností Dermatologie 
MUDr. Ivana Stejskalová

źschválení mimořádné splátky úvěru
źnávrh na uzavření dodatku ke smlouvě o nájmu bytové 

jednotky č. 2/266 - změna termínu platby nájemného za 
byt 

Na svém 59. jednání dne 5.10. 2016 mimo jiné 
projednala:

RADA A ÚŘAD  MČ PRAHA - BĚCHOVICE

źnávrh přidělení dotace organizaci Pamrest s.r.o.
źnávrh na souhlas s objednáním studie lávky přes potok     

a navazující chodník v ulici Mladých Běchovic 
źnávrh na souhlas se stavebním záměrem ????
źnávrh na souhlas s novým připojením pozemku na místní 

komunikaci 
źnávrh na nesouhlas se svedením srážkových                    

a drenážních vod z pozemku parc.č. 1327/168 v k.ú. 
Běchovice 

źnávrh na souhlasné stanovisko k projektu OFFICE 
CENTRUM BĚCHOVICE

źnávrh na vyznačení vyhrazených parkovacích stání          
v  objektu MŠ Čtyřlístek
návrh na souhlas s podáním připomínek k PD „R1 510 
SATALICE – BĚCHOVICE PHS NA MOSTĚ PŘES 
POČERNICKÝ RYBNÍK – DOLNOPOČERNICKÝ MOST“ 

RNDr. Soňa Beroušková
             tajemnice ÚMČ

OHLÉDNUTÍ ZA DĚNÍM V BĚCHOVICÍCH

Dokončený podchod a opravy 
komunikací 

Vážení občané,

rok 2016 se kvapem blíží do svého závěru a stejným 
způsobem se nám do závěru blíží některé investice, které 
byly v Běchovicích letos započaty. Tou nejzásadnější 
dokončovanou investicí je výstavba druhé etapy podchodu 
na nové železniční zastávce Praha – Běchovice střed. 
Podchod umožní příchod i odchod cestujícím bez nutnosti 
obcházet viadukt, a tím se výrazně zkrátí a zpříjemní jejich 
cestu k vlaku a od něj. Hotovo by vše mělo být do konce 
listopadu. Navazující chodník, propojující centrum Běchovic 
se zastávkou, je již naplánován. V současné době intenzivně 
jednáme se soukromým majitelem pozemku o možnosti jeho 
využití.

Podchodem investování v naší městské části nekončí. Hlavní 
město Praha poskytlo Běchovicím na konec roku celkem cca 
7 milionů Kč na opravy a výměny povrchů pěších i silničních 
komunikací. Opraveny tak budou největší propady vozovek 

se zámkovou dlažbou. Zásadní opravou projde přístupový 
chodník k nové železniční zastávce. Nově budou 
vybudovány požadované přechody u nádraží Běchovice       
a mnoho dalšího. Změn si občané jistě všimnou a naším 
úkolem je realizace co možná největšího počtu 
naplánovaných investic do konce roku.

Ondřej Martan
starosta

II. Etapa podchodu u nové železniční zastávky 
Praha - Běchovice střed je již téměř hotová

Nyní přijdou na řadu práce v úpravě parteru Těleso tubusu je již kompletní
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OHLÉDNUTÍ ZA DĚNÍM V BĚCHOVICÍCH

Rekonstrukce Staré pošty byla 
slavnostně zahájena 

Dne 19. října jsme symbolicky zahájili rekonstrukci kulturní 
památky Stará pošta. Společně se starostou Ondřejem 
Martanem, jeho zástupcem Michalem Jiříkem a zástupcem 
generálního dodavatele rekonstrukce společnosti Ingbau, 
panem Petrem Sýkorou, jsme poklepali na základní kámen 
domu, který bude v rámci rekonstrukce postaven v místě, kde 
je dnes bankomat. Komorní akce se zúčastnili pozvané 
starostky a starostové ze sousedních městských částí. 
Rekonstrukce bude probíhat celkem 15 měsíců. 

Jiří Klůna 
radní MČ Zahájení rekonstrukce Staré pošty

Základní kámen bude součástí postavené budovy

Poklepání na základní kámen investice 
rekonstrukce areálu Stará pošta Běchovice
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NOVINKY V BĚCHOVICÍCH

Nová okna v Centru soc. služeb

Letošní podzim se ponese v Běchovicích ve znamení 
investic. Dlouho opomíjené rekonstrukce, na které nezbyly 
prostředky, byly v čase posouvány, a teprve když už nám tzv. 
padaly na hlavu, byly opraveny. Ideální stav by poroučel 
provádět opravy postupně a udržovat naše nemovitosti          
v dobrém stavu. Bohužel, mnohdy narážíme na práce od 
počátku špatně provedené, u kterých jejich nedobrý stav 
odhalí až čas.
 
V centru sociálních služeb (známém jako DPS) se                 

v posledních letech snažíme dohánět manko let minulých.     
V loňském roce byly provedeny rozsáhlé sanace izolací 
základů. Letos jsme pak byli úspěšní s žádostí o dotaci na 
výměnu všech oken, hlavních vstupních portálů a dokonce      
i všech dveří do bytů. Původní okna byla nejen neúsporná      
a neestetická, ale v mnoha ohledech již zcela nefunkční. 
Senioři se dočkají jejich výměny za nová kvalitní okna            
v odpovídajícím energetickém standardu. Velkým 
vylepšením projdou vstupní portály. Místo stávajících dveří    
s klikou, vyžadujících značnou sílu k otevření, budou 
instalovány bezdotykové skleněné portály, umožňující všem 
seniorům bezproblémový příchod a odchod do domu.

Pokračování na str. 06
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NOVINKY V BĚCHOVICÍCH

Pokračování ze str. 05

Dotaci se podařilo získat díky velmi dobré spolupráci             
s radním HMP Danem Hodkem, ředitelem našeho centra 
Martinem Stromským a úředníky MHMP na odboru 
sociálních věcí. Děkujeme. 

Ondřej Martan
starosta
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Původní eurookna mnohdy jsou již zcela nefunkční

Zásadní proměnou projdou vstupní portály do obou budovVstupní dveře vchodu budou bezbariérové
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NOVINKY V BĚCHOVICÍCH

POZOR 
 Rekonstrukce komunikace 

„Do Panenek“

Od poloviny listopadu t.r. bude v naší městské části probíhat 
kompletní rekonstrukce komunikace Do Panenek, spojující 
Běchovice a Koloděje. Povrch vozovky bude vyfrézován, 
zatáčky v oblasti Jeleňáku budou rozšířeny a následně bude 
položen nový povrch vozovky.

Technická správa komunikací hl.m.Prahy, která bude tuto 

akci zajišťovat, hodlá zahájit práce 15.11.2016, tedy až po 
dokončení pravidelné údržby komunikace K Lesíku, spojující 
městské části Dubeč a Štěrboholy.

Po dobu průběhu rekonstrukce komunikace Do Panenek 
bude stanovena objízdná trasa ve směru na Koloděje přes 
Dubeč ulicí Do Říčan. Pro zajištění plynulosti provozu v tomto 
úseku bude křižovatka ulic Českobrodská a Do Říčan 
osazena dočasně světelnými dopravními semafory.

Petr Chýský
Odbor ekonomiky a správy majetku ÚMČ

Program komplexní revitalizace zeleně 
startuje letos 

Milí spoluobčané,

MČ Praha – Běchovice byla úspěšnou s žádostí o dotaci na 
komplexní revitalizaci zeleně. Snahou bylo především získat 
prostředky k revitalizaci starších stromořadí v ulicích a okolo 
potoků. Stromy v ulicích, ale i některých parcích jsou značně 
přestárlé, a proto, aby nemusely být v budoucnu zcela 
pokáceny, je třeba provést výchovný a zdravotní řez. Většina 
stromů v našich ulicích bude odborně prořezána a až na pár 
zcela uhynulých nebo výrazně nemocných topolů (zejména v 
okolí vodotečí) nebude prováděno žádné kácení.

Většina objemu získaných prostředků bude investována do 
projekční přípravy revitalizací ploch v Běchovicích 1 a do 
výsadeb nových kvalitních stromů v okolí cest a vodotečí.     
V plánu je doplnit uhynulé stromy z předešlých výsadeb, 
stejně jako výsadbu stromů okolo Českobrodské, kterou od 
letošního léta na některých místech nově povolují pražské 
stavební předpisy.

Výsadby vč. odborných prořezů by měly být hotovy 
nejpozději do konce měsíce března. Přinést by měly zlepšení 
v životním prostředí naší MČ, ale i celkově lepší estetický 
dojem.

Michal Jiřík 
zástupce starosty
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NOVINKY V BĚCHOVICÍCH

Výlov rybníka

Ve čtvrtek 13.10. jsme měli možnost zúčastnit se krásné akce 
v Dolních Počernicích. Delfínci a Berušky vyrazili na výlov 
rybníka.

Cestu autobusem děti zvládly s přehledem.

V Dolnopočernickém parku byly tematické stánky, kde se děti 
seznámily s listnatými stromy, rybami našich vod, vodním 
ptactvem i vodními savci. Pan rybář nám ochotně z kádě 
vylovil sumce, úhoře a další rybky.

Za MŠ Čtyřlístek
Jana Podaná
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Jak to bylo tenkrát s branným cvičením

Začalo to  na hodině slohu, kdy jsme si měli připravit mluvní 
cvičení na libovolné téma. Tak jsme si s kluky řekli,                
že ostatním ukážeme, jak vypadalo kdysi branné cvičení.
    Už v pondělí jsme si přinesli do školy plynové masky           
a dělali si legraci z některých dětí a učitelů, kteří se divili, co to 
máme, a říkali nám, ať si to sundáme. My jsme odpovídali, že 
to máme na referát z češtiny. Ten jsme měli sice až v Pátek...
Referát začal ukázkou masky PRWU, dále byla maska CM-3 
a poté nástupce CM-4 ( civilní maska). Pak jsme všem 
ukázali protichemické obleky JP-75 *a OPCH 70*. V obleku 

jsme šli o přestávce postrašit  prvňáčky a ti nás vítali               
s nadšením. Paní učitelka jim vysvětlila, k čemu se ty obleky 
používaly. 
   Myslím si, že se všem dětem (a doufáme i paní učitelce)  
náš referát líbil. Kdo chtěl, mohl si masku půjčit a natáhnout 
na hlavu a také si zkusit pláštěnku JP-75 s návleky                
a rukavicemi. Z našeho pohledu je to dost nepohodlný igelit. 
Více dětí zaujala OPCH -70 , což je víceúčelová kombinéza, 
která je určena pro českou armádu. 
Všem se tato hodina líbila a nám taky, protože nás toto téma 
zajímá a baví a jsme moc rádi, že nám to paní učitelka 
dovolila.

Patrik Samec, Václav Bartovský a Matěj Dušek 
ze 6. třídy
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Návštěva žáků 2. stupně v Divadle 
Horní Počernice

Začátkem října jsme s žáky  2. stupně naší školy navštívili 
Divadlo Horní Počernice, kde jsme si trošičku zahráli na 
milovníky vážné hudby. Možná si řeknete, že v dnešní době je 
to tak trošku přežitek, brát puberťáky na vážnou hudbu. Věřte 
nevěřte- skupina dvou zpěvaček, která si říká Two voices-     
v překladu tedy Dva hlasy- nás opravdu překvapila. Nejenom 
tím, že děti zaujala, ale i svým vtipným přístupem k vážné 
hudbě. Děti se tak seznámily s Antonínem Dvořákem a jeho 
Humoreskou - ovšem česky otextovanou, dále pak                 
s Johannem Straussem a jeho valčíkem Na krásném 
modrém Dunaji - v podání Two voices však nese tato skladba 
název O jídle sním a je o lásce k jídlu.  Ludvig van Beethoven 
by se asi divil, neboť jeho Osudová nese název Betonu káď    
a je také o lásce - ale k betonu. Určitě stojí za zmínku 
skladatel Johann Sebastian Bach a jeho Badinerie- ovšem 
text Jany Rychterové - jedné z protagonistek skupiny - je 
zcela nekompromisní- Navigace. Pojednává o problému 
nám všem velmi známém - aneb když nám nefunguje 
navigace. 

Mezi písněmi se děti dozvěděly i pár zajímavostí ze života 
skladatelů a celý koncert byl velmi pohodový a milý. 

Alena Nejedlá
ZŠ

MODEL MATURITNÍ ZKOUŠKY 
V JARNÍM TERMÍNU ŠKOLNÍHO ROKU 

2016 /2017

Čeká vás nebo vašeho potomka v letošním školním roce 
maturitní zkouška? Myslíte si, že je to ještě „daleká 
budoucnost“? Mýlíte se! Už jen 6 měsíců a začne to. První 

maturitní písemka se totiž letos píše už 11.dubna 2017. 
Vysvětleme si několik základních věcí a připomeňme 
maturantům nejdůležitější data.
Podle stávající legislativy se skládá maturitní zkouška ve 
školním roce 2016/2017 ze dvou částí – společné (státní)       
a profilové (školní). Aby žák uspěl u maturity, musí úspěšně 
složit povinné zkoušky obou těchto částí.

ROK SPOLEČN Á ČÁ ST PROFILOVÁ ČÁST  

2  povinné zko ušky 
1 . český jazyk a lite ratura   
2 . c iz í jazyk nebo matematika  

2-3  povinné zko ušk y  
- s tanovuje ře ditel ško ly  
 

2017  
m ax. 2  nepovinné zko ušky  
-  z  nab ídky:   
c izí jazyk, matema tika+ 

m ax. 2  nepovinné zko uš ky  
- nab ídku stanovuje  řed itel š koly  

 
Pokračování na str. 10
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Pokračování ze str. 09

Grafické znázornění maturitního modelu 2017 (model je 
stejný jako v roce 2016) naleznete na stránkách 
www.novamaturita.cz.

Model maturitní zkoušky se opírá o platnou legislativu – tedy 
školský zákon č. 82/2015 Sb., kterým se mění zákon 
č.561/2004 Sb., a vyhlášku č.214/2015 Sb., kterou se mění 
vyhláška 177/2009 Sb., ve znění pozdějších novel.

Organizace maturitní zkoušky vychází ze zákona č. 82/2015 
Sb., §77 – §81.

Povinné i nepovinné zkoušky jsou koncipovány v souladu      
s katalogy požadavků platnými pro školní rok 2016/2017.

Písemné práce a didaktické testy z češtiny, cizího jazyka 
a matematiky ze společné části (tzv. ze státní maturity) 
opravují centrální hodnotitelé CERMAT, ne již učitelé na 
škole.

Cizí jazyk u povinných i nepovinných zkoušek nabízí tyto 
jazyky: anglický, německý, španělský, francouzský a ruský. 
Při výběru cizího jazyka nehraje roli jeho hodinová dotace při 
studiu ani to, zda žák studoval daný jazyk jako první nebo 
druhý. Žák si může dokonce zvolit takový cizí jazyk, který se 
během studia na své škole neučil. Jedinou podmínkou je,     
že se tento jazyk na dané škole vyučuje. 

Pokud žák neuspěje u komplexní zkoušky z českého 
jazyka a literatury nebo cizího jazyka, opakuje jen tu dílčí 
zkoušku/ty dílčí zkoušky, u které/u kterých neuspěl. Není tedy 
nutné opakovat celou komplexní zkoušku. Toto pravidlo platí 
retrospektivně, tedy i pro žáky, kteří neuspěli u maturitní 
zkoušky v roce 2016, ale k opravné zkoušce se chtějí přihlásit 
až v rámci školního roku 2016/2017.

DŮLEŽITÁ DATA
ź1. 12. 2016 - nejzazší termín pro podání přihlášek žáků 

ředitelům škol k maturitní zkoušce v jarním zkušebním 
období šk. roku 2016/2017.

ź1. 12. 2016 - žáci s PUP pro konání MZ musí spolu             
s přihláškou odevzdat řediteli školy i posudek PUP.

ź15. 12. 2016 - potvrzení výpisu z registrované vyhlášky -   
u ředitele školy.

ź22. 12. 2016 - zaslání výpisu z přihlášky na e-mail žáka.
ź31. 3. 2017 - nejzazší datum, dokdy může žák předat 

řediteli školy svůj seznam min. 20 vybraných literárních 
děl k ústní zkoušce z češtiny.

ź11. dubna 2017 – písemná maturitní práce z českého 
jazyka.

ź2. – 9. května 2017 – písemné maturitní zkoušky společné 
části.

źVýsledky písemných prací SČ MZ budou ředitelům škol     
k dispozici do začátku konání ústních zkoušek SČ MZ - 
zasílá CERMAT.

źOd 15. května 2017 probíhají ústní maturitní zkoušky. 
Přesný termín stanoví ředitel školy.

Aa: Společná část maturitní zkoušky (SČMZ) povinná

Ab: Společná část maturitní zkoušky (SČMZ) nepovinná - 
student si může vybrat až 2 předměty - jiné než u povinné 
zkoušky!

Cizí jazyky – angličtina, němčina, francouzština, ruština, 
španělština – stejná forma jako u povinných zkoušek jazyků
Matematika+ – pouze didaktický test jako u povinné zkoušky 
-------------------------------------------------------------------------------

Student si vybírá 2-3 předměty z nabídky, kterou stanoví 
ředitel školy.
-------------------------------------------------------------------------------
Bb: Profilová část (PFMZ) nepovinná
Student si vybírá z nabídky, kterou stanoví ředitel školy.

PhDr. Daniela Hochmanová
ředitelka Gymnázia Čakovice, Praha 9

Ba: Profilová část (PFMZ) povinná

předmět státní maturita

1. český jazyk a 
literatura

písemné práce, 
didaktický test a 

2.a cizí jazyk AJ, NJ, 
FJ. ŠJ, RJ

písemné práce, 
didaktický test a 

2.b matematika didaktický test

SOCIÁLNÍ SLUŽBY BĚCHOVICE

KAM JSEM TO JEN 
HLAVU DAL….

Co jsem to jen chtěl? Odkud 
znám toho člověka? Co že to 
mám vlastně koupit? Kdo z nás 
by nezaži l  taková drobná 

rozčilení, když si nemůžeme vzpomenout. 
Zapomínání je přirozené třídění informací, nemůžeme si 
přece pamatovat naprosto všechno. Musíme ale rozlišovat, 
co je běžné zapomenutí a co už mohou být příznaky 
vážnějšího onemocnění. Druhé situaci se budu podrobněji 
věnovat v některém z dalších příspěvků do ŽB.

V dětství a mladé dospělosti jsme zvyklí na učení, 
vstřebáváme veškeré informace, organismus se vyvíjí. 
Nejlépe si všechno pamatujeme. Zhruba už od 
pětadvacátého roku věku ale mozek začíná ochabovat, 
degenerovat. Je těžší se něco naučit, hůře pochopíme zcela 
nové skutečnosti. 
V postupujícím věku si pamatujeme, jak to bylo přesně před 
dvaceti lety a kolik stávalo mýdlo. Zapomeneme ale na to, co 
jsme chtěli odpoledne nakoupit v obchodě.  Mluvím teď         
o takzvané dlouhodobé a krátkodobé paměti. A právě 
krátkodobá paměť bývá kamenem úrazu.

Pokračování na str. 11
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SOCIÁLNÍ SLUŽBY BĚCHOVICE

Sokol 
Běchovice II - 
oddíl stolního 

tenisu

pokračuje v činnosti 
pod hlavičkou "SANK 
Běchovice II". Od 
konce října jsou pořádány nábory žáků všech věkových 
kategorií. Pravidelné tréninky se konají 

každé úterý 17:00 – 18:30 a čtvrtek 16:30 – 18:00  ve 
cvičebně v rámci Sportovního areálu Na Korunce 
(SANK). 

Další informace na tel. 601 500 201, nebo osobně na 
místě v uvedených časech. Přijďte se podívat                 
a vyzkoušet si prostředí naší víceúčelové herny!

Srdečně zve Sokol Běchovice II.

Pokračování ze str. 10

Dobrému fungování mozku napomáhá dostatek spánku, 
správná životospráva, vitamíny, střídmost v alkoholu              
a kouření, pokud možno menší obklopení stresem a hlavně 
důkladné a pravidelné trénování.  
Jak obyčejně trénovat paměť doma? Luštění křížovek není 
proti ničemu, ale nestačí to. Zatěžujeme tak totiž jen určitou 
část mozku a některá slova už vyplňujeme zcela automaticky.
Můžete vymyslet zcela jednoduché počítání, odčítání (třeba 
číslo 14 nahoru nebo od stovky dolů). Zkuste nahlas říkat 
slova pozpátku (např. kolaps = spalok), řekněte co nejvíce 
podobných významů slov (např. jídlo = potrava, strava, 
dlabanec, pokrm atd.), dokončujte známá pořekadla, hádejte 
opačné významy, cvičte slovní zásobu (popište druhému věc, 
na kterou myslíte, ale nevyslovte přesný název – např. 
kalendář = může to být na stole, nebo na stěně, obsahuje to 
čísla a křestní jména atd..), při společenských hrách počítejte 
body, zkuste co nejméně zapisovat a snažit se zapamatovat. 
Hrajte nové, neokoukané pexeso se složitějšími obrázky. 
Zkuste si čistit zuby nebo něco napsat opačnou rukou. Je to 
jen několik z mnoha nápadů. A internetoví příznivci najdou 

mnohá cvičení na webech o trénování paměti. Někomu se to 
může zdát banálně jednoduché a vtipné, ale garantuji vám, 
že se u něčeho pěkně zapotíte a zjistíte, že žádná legrace to 
rozhodně není. 
Cvičit můžete samostatně, ve dvojici nebo ve skupině. 
Odborné trénování a učení technik (jak si např. zapamatovat 
velké množství telefonních čísel, nákupní seznam o dvaceti 
položkách aj.) lze vyčíst z mnoha publikací a příruček. 
Nejlépe je však vyzkoušet si vše prakticky. Nejblíže to             
k profesionálnímu cvičení máte k nám. Skupinové tréninky 
paměti probíhají zdarma každé pondělí od 15 hodin v jídelně 
SSB. Vše je pod vedením zkušené a certifikované trenérky, 
která vám ukáže, že jste schopni si zapamatovat daleko více, 
než jste si kdy mysleli. 
Ať už tak či onak, s chutí do toho. Vytřete ostatním zrak tím, 
že nepotřebujete lístečky se seznamy a poznámkami. Papír 
je totiž s nadsázkou metlou paměti.

Martina Rafačová                                                                                                        
sociální pracovnice, koordinátorka aktivit

tel.: 775 997 853, martina@cssb.cz

SPORT
Ukončení 

bruslařské 
sezóny

Ukončení bruslařské 
sezóny pro oddíly 
k o l e č k o v é h o  
bruslení proběhlo 
p ro  začátečn íky          
i pokročilé na areálu 
N a  K o r u n c e  v e  
středu 5.10.2016          
v rámci naší blokace dráhy od 18-19h. Protože drobně 
mrholilo a byla velká zima, domluvili jsme se jen na 
předání dárků za docházku v roce 2016 pod stříškou      
u bistra. Všechny děti dostaly ochutnat medovník, který 
byl zajištěný od sponzora, Cappy multivitamin a jablko 
od f. Coca Cola.     V zimě máme naplánované dvě akce 
na sněhu a pak už se v březnu, hned jakmile bude 
možné bruslit, těšíme zase na pilování dovedností.         
A pokud bude pěkně, budeme stále bruslit - s čelovkami 
a pořádně oblečeni.

Ivana Kafková
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KVĚT V MIRAKULU – MILOVICE

Čtvrtou zářijovou sobotu jsme se společně vydali na výlet do 
Mirakula, což je obrovské dětské hřiště v Milovicích. Legraci 
jsme si užili již cestou tam. Jeli jsme vlakem, a protože 
autobus 269 z Běchovic měl zpoždění, museli jsme vlak 
dobíhat. Vše ale dobře dopadlo a my rychle nasedli jsme do 
vlaku. Cesta nám ubíhala, strávili jsme ji klábosením. V parku 
jsme se rozdělili do malých oddílů po 4 dětech, u každé 
skupinky byl vždy jeden dospělý. Ale stejně jsme chodili 
nakonec všichni pospolu, protože byla větší legrace. 
Zaskákali jsme si na trampolínách, prošli si katakomby, 
sklouzli se na skluzavkách, zkusili se neztratit v bludišti, 
pohladili si ochočené kozy, viděli výcvik psů a klauny, nechali 
se potetovat a vyzkoušeli ještě mnoho atrakcí. Počasí nám 
přálo, a tak jsme si to moc užili (viz foto).

Těšíme se na další společný výlet do Příchovic, více                 
v přiloženém plakátku.

Martina Marťas Vlková 
Klub BZUMBUBLINY KVĚT

Byla sranda - cestovali jsme vlakem

Pohráli jsme si s kozamiA taky obří skluzavka

Společné focení

Shlédli jsme i různá představení

Dali jsme si společný oběd - na výběr 
byly špagety a řízek s bramborem
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MALÁ PORADNA

Bezlepková dieta 
se může týkat i 
vás. Poznáte na 
sobě příznaky?

Dříve to bývaly para-
b a n e n y  a  s i l i k o n y               
v šamponech, teď je to 
bezlepková dieta. Málo-
kdo už doopravdy ví, co 
bezlepková dieta obnáší   

a proč by ji někdo měl držet. Většina lidí slyší jen na to, že 
strava bez lepku zdravější. Ale jak je to s lepkem doopravdy? 
Budete se divit.

Ačkoliv je celiakie onemocnění, spousta lidí vnímá 
bezlepkovou dietu jako skvělý a moderní trend stravování. 
Přitom celiakie (neboli celiakální sprue) je chronické 
onemocnění sliznice tenkého střeva, které je způsobeno 
nesnášenlivostí lepku – to je glutenu. Co to je gluten? Směs 
bílkovin, která je obsažena v pšenici, ječmeni, žitu a ovsu. 
Nesnášenlivost lepku (glutenu) trvá celoživotně, je dána 
genetikou a je nevyléčitelná. Je však potřeba dodržovat dietu 
bez lepku, aby vymizely všechny příznaky nemoci.

Je třeba  odlišovat nesnášenlivost lepku (celiakie) a alergii na 
lepek. Alergie na lepek nepoškozuje sliznici tenkého střeva, 
jen někteří lidé s alergií pociťují nevolnost, nadýmání, průjem 
a podobně. Tohle ale však není diagnóza celiakie, nýbrž 
alergie na lepek. Většinou lidé s alergií určité množství lepku 
dokáží tolerovat, zatímco celiaci vůbec.
Jestli to je alergie na lepek nebo přímo nesnášenlivost 
(nemoc), to vždy potvrzuje lékař ještě před nasazením diety.

Jak poznám, že trpím nesnášenlivostí na lepek?
V Česku je odhadem až 90 % lidí bez diagnostiky, avšak 
nesnášenlivostí na lepek dávno trpí. Projevuje se to tak,        

že jakmile sníte potravinu s glutenem jako těstoviny, pečivo 
nebo ovesné vločky, rozvine se zánět sliznice tenkého střeva          
a zničí se epitelové buňky v něm. To pak v reálném životě 
znamená, že živiny ze získaného jídla se nemohou vstřebat   
a zůstanou nestrávené ve střevě.
Vy pak na sobě pozorujete, že rychle hubnete, můžete trpět 
průjmem, nechutí k jídlu, nebo jste unavení a rozmrzelí. U dětí 
může dojít k poruchám růstu. Když se celiakie neléčí, hrozí 
nemocnému rakovina lymfatických žláz či rakovina střeva.      
U malého procenta celiaků se vyskytuje i cukrovka. Bohužel 
nemůže celiak dělat se svojí intolerancí vůbec nic, pouze 
dodržovat bezlepkovou dietu.

Vhodné potraviny při bezlepkové dietě
Některé potraviny jsou přirozeně bezlepkové, to znamená,   
že neobsahují lepek a tudíž jsou vhodné při celiakii. Jedná se 
například o tyto:

ź brambory
ź ovoce a zelenina
ź všechny druhy rýže
ź hrách, fazole, čočka, cizrna, sójové boby
ź kukuřice, amarant, pohanka, jáhly, 
ź semínka a 
ź maso, vejce, sádlo,...
ź mléčné výrobky (sýry, mléko, kefír, některé jogurty)
ź oves - musí být však u něj deklarováno, že je bez lepku 

(často je kontaminován pšenicí či jinými obilovinami)

V dnešní době je naštěstí na trhu velký výběr potravin bez 
lepku, jako jsou bezlepkové mouky, těstoviny, pečivo, 
pamlsky. Cena je často trošku vyšší, ale alespoň jsou tyto 
potraviny dostupné.

Adéla Hudečková
s použitím internetu

quinoa
ořechy

ZDE BY  MOHL BÝT VÁŠ INZERÁT

Velikost 1/3  A 4

Cena 1440,- Kč (včetně DPH)
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DALŠÍ VÝLET 
BĚCHOVICKÝCH SENIORŮ

Dne 11.10. 2016 jsme vyrazili na zámek Dobříš. Cesta byla 
příjemná a jeli jsme velmi pohodlným autobusem pana 
Vajsejtla, za což mu děkujeme.

Už při vystoupení jsme byli ohromeni krásou zámku, i zvenku 
je nádherně  udržovaný včetně přilehlé zeleně.

Následovala prohlídka zámku s průvodkyní, po seznámení 
se s jeho historií jsme se prošli zahradou ve stylu 
francouzského parku. Kytiček už tam moc nebylo, ale opět 
jsme obdivovali nádherné trávníky a parkovou architekturu.

Zmrzlí a vyhládlí jsme dorazili do zámecké restaurace, kde 
jsme měli objednaný salonek.
Všichni jsme si moc pochutnali, podával se řízek                    
s bramborem, anebo gulášek s knedlíkem a základem byla 
horká polévka.

Prostředí bylo natolik příjemné, že jsme se tam zdrželi asi 
hodinku a půl, dali jsme si dobrou kávu, popovídali si a poté 
se vydali domů.

Jsem velice rád, že nás jelo opět poměrně hodně (34 osob)    
a že i počasí bylo bez deště, takže celkově jsme prožili moc 
pěkný den.

Pan starosta Ondřej Martan na tento výlet přispěl 3000 Kč, za 
což mu děkujeme. Pro příští rok se budeme snažit s panem 
starostou Martanem získat větší podporu právě pro naše 
výlety. Jak jsem slíbil, stále pokračujeme ve vytváření nové 
tradice u nás v Běchovicích.

Na webových stránkách 
 

naleznete kompletní fotografie z tohoto výletu.

Petr Vich
zastupitel MČ Praha - Běchovice

www.http://www.bechovictiseniori.estranky.cz
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Fotoreportáž z letošní DRAKIÁDY

Na obloze se vznášelo na 40 draků

Každý doma vyrobený drak byl extra oceněn Ukázka doma vyrobených draků

I přes nepřízeň počasí přišly vhod nápoje a sladkosti

Občerstvení na drakiádu poskytl 
sponzor spol. MASPEX CZEC, s.r.o. F
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Setkání po 40  letech

Dovolte, abych se s vámi podělila  o příjemný zážitek ze  
setkání žáků běchovické třídy.
Sraz se konal po 40 letech v sobotu 8.10.2016 a potkali jsme 
se i  s naším třídním učitelem Jiřím Jermářem. 
Při této příležitosti jsme měli možnost navštívit budovu 
základní školy, kde průvodcem nám byl zástupce ředitele p. 
Brabenec.  Ředitel školy p. Svátek zapátral v archivu a našel 
náš třídní výkaz, do kterého jsme mohli po letech nahlédnout. 
Věřte, bylo to docela zábavné. Škola se od dob našeho 
působení velmi změnila, je krásnější a útulnější. Trochu jsme 
se i dohadovali, kde že to vlastně byla ta „naše“ fyzika.
Bohužel jsme se nesešli všichni – dva naši spolužáci již 
nejsou mezi námi, někteří nechtěli přijít a některým to 
nedovolila nemoc.

A tak tímto všechny zdravím a ještě jednou za všechny 

zúčastněné děkuji vedení ZŠ Běchovice za ochotu a čas, 
který nám věnovali.
Za třídu

Melanie Zajacová
Soňa Beroušková
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KULTURA - pozvánky

Říjnový koncert pro saxofon a akordeon

Atmoseféra koncertu byla příjemně komorní a přátelská

Se saxofonem vystoupil 
prof. Pavel Fiedler z Pražské konzervatoře

Fotoreportáž z koncertu pro 
saxofon a akordeon na radnici
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PODĚKOVÁNÍ OD OSLAVENCŮ

Srdečně děkuji úřadu MČ Běchovice za dárek, milou návštěvu k mému životnímu 
jubileu a za gratulaci od p. Michala Jiříka.

Milada Váňová

Srdečně děkuji za milou návštěvu Mgr. Martině Vlkové v zastoupení MČ Praha – 
Běchovice, za přání a předání dárku k mému životnímu jubileu.

Alena Samcová

Děkuji městské části Praha – Běchovice a panu Michalu Jiříkovi za milou návštěvu a dárek            
k mým narozeninám.

Emílie Kafková

Děkuji Městské části Praha – Běchovice a paní Martině Vlkové za milou návštěvu a dárek k mým 
narozeninám.

Jiřina Vichová

MĚSTSKÁ POLICIE - informuje

AUTOVRAK: VÍME, JAK 
MÁ VYPADAT? A MOHOU 
JEHO ODTAH ZAJISTIT 

STRÁŽNÍCI?

Víte, jak má vypadat takový správný 
autovrak? Jestli se domníváte, že by to mělo být vozidlo 
dlouhodobě odstavené, hyzdící prostředí, znemožňující 
údržbu komunikace a bez poznávací značky, pak vás zřejmě 
zklameme. Jak nás informuje Zákon č.13/1997 Sb.,               
o pozemních komunikacích, pak: „Vrakem je silniční vozidlo, 
které je pro závady v technickém stavu zjevně nezpůsobilé 
k provozu na pozemních komunikacích a obnovení 
způsobilosti by si vyžádalo výměnu, doplnění nebo opravu 
podstatných částí mechanismu nebo konstrukce silničního 
vozidla.“ Laicky to tedy znamená, že dokud má vozidlo 
technickou v pořádku a všechna čtyři kola, pak není možné 
prohlásit jej za autovrak, i když máte pocit, že je tam 
zaparkované od nepaměti a nemá ani espézetku…  

Vybavuji si okolnosti z letošního roku, kdy byla jedna z hlídek 
pražské městské policie volána k zaručenému vraku. 
Oznamovatelka se přes tísňovou linku 156 domáhala 
odtažení vozidla se slovy: „Musí to být vrak! Je tu strašně 
dlouho. Za stěrači má spadané podzimní listí, a to je duben.“  
Ač bylo vše pravda a u auta bylo zřejmé, že za volantem 
dlouhou dobu nikdo neseděl, nebylo možné jej na místě 
prohlásit za zjevně nezpůsobilé, tedy za autovrak.               
V takovém případě postupují strážníci a policisté vždy stejně. 
Celou věc (tedy ono vozidlo) zdokumentují, sepíší kratičký 
úřední záznam (tzv. úřeďák), ve kterém se uvede kdy, kde, 
kdo a co a společně s fotografiemi či videozáznamem jej 
zašlou na místní úřad. Zde se vozidlo zaeviduje a výzva          
k jeho odklizení se vyvěsí na vozidlo samotné, ale také na 
úřední desku úřadu. V případě, že se do dvou měsíců od 
výzvy majitel vozidla nepřihlásí nebo vozidlo neodstraní, pak 
se příslušný automobil stává majetkem města, které zajistí 
jeho odstranění z pozemní komunikace. Odpověď na druhou 
otázku v titulku tedy bude: Strážníci existenci možného vraku 
pouze oznamují, a to na úřad městské části. Samotný odtah 

nezajišťují, ze zákona nemohou.  Následně, podle čísla 
karoserie, je dohledán majitel, aby mu mohla být naúčtována 
pokuta za zábor veřejného prostranství a poplatek za náklady 
zajištěného odtahu.  Rozhodně je tedy lepší zajistit si likvidaci 
svého starého vozidla sám/sama. Nepochybně se tím 
vyhneme minimálně nepříjemnostem s pokutou za 
neoprávněný zábor. Sběren kovového odpadu je na území 
České republiky několik desítek. Jejich seznam lze vyhledat 
na internetových stránkách ministerstva životního prostředí 

 . 
Pak již stačí naše staré auto dovézt na místo a mít u sebe 
velký technický průkaz. 

Možná vás zajímá:
Kdy mohou strážníci městské policie nařídit odtah vozidla?
ź stojí-li vozidlo neoprávněně na vyhrazeném parkovišti 

(parkoviště vyhrazené pro invalidy, modré zóny apod.)
ź je-li překážkou provozu na pozemní komunikaci (stání    

v křižovatce, stání na kolejích apod.)

Kdo zaplatí náklady spojené s odtahem?
ź provozovatel vozidla (tedy majitel nebo řidič)

Kolik stojí odtah?
ź samotný odtah stojí 1900 Kč + „parkovné“ první tři dny 

250 Kč, další dny se cena vyšplhá na 450 Kč

Kdo zajišťuje odtahy?
ź Správa služeb hlavního města Prahy. Přesněji Oddělení 

odtahů a vraků. Prostřednictvím svých techniků a řidičů 
odtahových vozidel zajišťuje takzvané nucené odtahy. 
„Objednavatelem“ odtahů může být kromě městské 
policie a policie státní, také Technická správa 
komunikací hl. m. Prahy, a to z důvodu provádění 
komplexní údržby komunikací jednotlivých městských 
částí. 

Zuzana Gašpar 
Kancelář ředitele MP hl. m.  Praha

Oddělení komunikace s veřejností a médii

http://www.mzp.cz/
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SUDOKU

Sudoku č.1 Sudoku č.2

INZERCE
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INZERCE

Řešení sudoku č.1 Řešení sudoku č.2

ŘEŠENÍ SUDOKU




